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Mi történt a Virág körül? 

Tovább „nyúlik 
az Agócs-ügy 

n 

A szegedi bíróság más-
fél évvel ezelőtt hirdetett 
ítéletet dr. Agócs József 
ügyében, akit 2 év és 2 
hónap, végrehajtandó 
börtönnel sújtott. Az ügy-
védet azza l vádolták , 
hogy a Virág cukrászdát 
a városi önkormányzat 
által történd értékesítés 
során egy külsó cégbe 
menekítette ki. A Csong-
rád Megyei Bíróságon 
tegnapra tervezték a jog-
erős döntés meghozata-
lát, ám ebből nem lett 
semmi, mivel Agócs elfo-
gultsági indítványt nyúj-
tott be. 

Szeged egyik kedvenc séta-
célpontja, randevúhelye, turis-
ta csalogatója, a Virág cuk-
rászda hónapok óta zárva. 
Szervánszky László, az üze-
meltető egy éjszaka összecso-
magolt és eltűnt a városból. A 
cukrászda értékesítéséhez, 
bérbe adásához megannyi 
mendemonda fűződik. A bíró-
ságon perek zajlanak, mert 
már évek óta nem stimmelnek 
a dolgok a Virág körül. Ennek 
egyik fejezete dr. Agócs ügye, 
amely szintén nem akar nyug-
vópontra kerülni. 

Kimenekítési 
kísérlet 

Egy kis Virág-történet az 
újabb korszakból. A szegedi 
önkormányzat 1994 novembe-
rében úgy döntött, hogy 50 
millió forintért eladja a cuk-
rászdát a Szervánszky Testvé-
rek és Gyermekei Kft. részére. 
A cég 7 milliót fizetett meg, a 
többit részletekben kellett vol-
na törlesztenie. Ezt nem tette, 
hanem haladékokat kért. Köz-
ben a földből kinőtt egy Sliec 
Kft. is, amely - papíron leg-
alább is - 40 millió forintért 
megvette a „tehermentes" in-
gatlant, az akciót a földhivatal 
2 nap alatt be is jegyezte. A 
vádirat és az első fokú ítélet 
szerint az utóbbi társaság 
Szervánszkyék ügyvédjéhez, 
Agócshoz állt igen közel. A 
Virágot ki akarták menekíteni, 
miközben az önkormányzat-
nak súlyos tízmilliókkal tar-
toztak még Szervánszkyék. A 
cukrász famíliából az évek óta 
már Amerikában tartózkodó, 
az igazságszolgáltatás látókö-
réből kikerült Zoltán játszott 
össze Agóccsal, mondja az 
ügyészség. 

Beidézett 
polgármesterek 

Agócs József ügyét március 

7-én kezdte tárgyalni a me-
gyei bíróság, amely bizonyí-
tási eljárással óhajtott tisz-
tább képet kapni az ügyről, 
ezért Szeged két egykori pol-
gármesterét, Lippai Pált és 
Szalay Istvánt tanúként idéz-
te a tegnapi tá rgyalásra . 
Azért akarták meghallgatni 
őket, mert a Szervánszkyék-
kal tör ténő üzletkötésnek 
mindketten részesei voltak 
polgármesterként. A jelenlegi 
polgármester, Bartha László 
neve is elhangzott a tárgya-
lóban, oly módon, hogy is-
mertették az általa írtakat, 
miszerint megadja Szalaynak 
és Lippainak a titoktartási 
kötelezettség alól való fel-
mentést, nyugodtan mondja-
nak el mindent, mi és ho-
gyan történt a Virággal kap-
csolatban. 

Csakhogy március 31-én 
Agócs a bíróság ügyfélszol-
gálati irodáján kikérte anya-
gát, hogy felkészüljön belőle 
az április 4-ei tárgyalásra. A 
mappában olyan iratokat, 
adatlapokat is talált, amelye-
ket csupán a másodfokú íté-
let kihirdetése után kellett 
volna kitölteni. Ebből azon-
nal levonta a következtetést, 
itt már előre gyártják a hatá-
rozatot , kvázi e l fogul t a 
Csongrád Megyei Bíróság 
összes bírája. Elfogultsági 
indítványt nyújtott be. 

Időhúzás 
az elfogultsági 

indítvány? 
A tanácsvezető bíró, dr. 

Hegedűs István tegnap, az 
e l rendel t szünet után el-
mondta, hogy sem ó, sem bí-
rótársai nem érzik magukat 
elfogultnak Agócs ügyében, 
de hogy véletlenül se merül-
hessen fel semmilyen kétség 
az igazságszolgáltatás tiszta-
ságát illetően, az indítványt 
továbbítják a Legfelsőbb Bí-
róságnak, amely dönt, helyt 
ad-e neki. Annyit még hoz-
zátett: bevett gyakorlat a bí-
róságokon, hogy a statiszti-
kai lapok egy részét a 
jegyzőkönyv vezetője elóre 
kitölti, szó nincs arról, hogy 
ezek között az ítélet szere-
pelne. És az említett adatla-
pok sem voltak aláírva, mert 
az a bíró dolga, a határozat 
meghozatala után. 

így nem hallgatták meg a 
beidézett expolgármestereket 
sem. Nem született jogerős 
döntés Agócs József ügyé-
ben, tovább nyúlik az egész, 
mint a rétestészta. 

V. Fekete Sándor 

Tőzsdei jelentés 
Kedden stagnáltak az árak az értéktőzsdén, de a B U X 

határidős szekciója már je lentős optimizmust mutatott. A B U X 
záróértéke 9 9 8 7 pont lett, ami 5 pontos emelkedésnek felel meg . 
A z amerikai Microsoft perében elúszott a peren kívüli meg-
e g y e z é s lehetősége, aminek következtében a technológiai szektor 
papírjait tömörítő Nasdaq index az eddigi l egnagyobb - kb. 3 5 0 
pontos - veszteségét szenvedte el. A hagyományos iparágak - i gy a 
bank és a gyógyszeripar- papíijai azonban jó l szerepeltek hét ion 
illetve kedden is. A Matáv a BÉT-cn továbbra is gyengén 
teljesített, de az OTP stabil maradt. A z elteijedt piaci pletykákkal 
e l lentétben, Surányi G y ö r g y j e g y b a n k e l n ö k n e m tervez i 
lemondását, ami megnyugtatta a befektetőket. A T V K 175 
forintos osztalék kif izetését tervezi javasolni a közgyűlésnek, ami 
elmarad a tavalyitól é s a piaci híresztelések által várt szinttől. 

Részvény n e v e Nyltoá ZáótM ZórtXM 
vált ozós 

ZOiöá 
változós Pb) 

BORSODCHEM 10 6 0 0 10 590 90 0 ,86 
ÉGIS 13 6 1 0 13 400 -400 -2 ,00 
ANTENNA 12 2 0 0 12 400 - 1 0 0 -0 ,80 

MATÁV 2 240 2 2 7 5 4 0 ,18 

MEZŐGÉP 2 040 2 040 -10 - 0 , 4 9 

MOL 5 3 0 0 5 2 7 5 -20 -0 ,38 

OTP 1 4 750 14 9 5 0 3 1 0 2 ,12 
PICK 11 500 11 650 150 1,30 

RICHTER 1 7 5 6 5 17 5 5 0 4 5 0 2 6 
TVK 5 9 ) 5 4 850 - 50 1,02 

ÍDLNAINVESr Tel: (62) 450 000 Szeged Takaréktár u.1. 
r»«a»»»t«T»*a»>» a t . S/cf-eci] kcpvisckteaTiszs-lmrcst KII 

Lemondott a szabadtéri alapítványának elnöke 

A bizonytalanság kárt okozhat 
Lemondott a Szegedi 

Szabadtéri Játékokért 
Közalapítvány kurató-
r iumának elnöki tisz-
téről dr. Kürtösi Katalin 
i r o d a l o m t ö r t é n é s z , a 
S z e g e d i ^Tudomány-
egyetem Összehasonlí-
tó Irodalomtudományi 
Tanszékének docense. 
A s z ínház tör ténet te l , 
s z í n h á z e l m é l e t t e l is 
f o g l a l k o z ó e g y e t e m i 
oktató úgy látja, a sza-
badtéri igazgatóság ja-
nuár i á t a l a k í t á s a , és 
több hozzáér tő s z a k -
ember t á v o z á s a után 
megváltoztak az alapít-
vány működtetésének 
feltételei. 

- Hogyan került kap-
csolatba a szabadtéri-
vel? 
- Először meglehetősen 

elvont kapcsolatom volt a 
Szegedi Szabadté r i Já té-
kokka l , h i szen a Szeged 
története monográf ia szá-
mára én írtam meg a két vi-
lágháború közötti színház-
történeti részt. Körülbelül 
öt évig tartó kutatás ered-
ményeként a húszas-har-
mincas évek kőszínházi és 
szabadtéri színházi törek-
véseit a laposan körbejár-
tam. A nyolcvanas évektől 
nézőként is nyomon követ-
tem a szabadtéri működé-
sét. 1998-ban, mint szín-
házzal is foglalkozó függet-
len egyetemi oktatót keres-
tek meg, hogy vállaljam el 
a Szegedi Szabadtéri Játé-
kokért Közalapítvány kura-
tóriumának elnöki tisztét. 
Azzal a feltétellel mondtam 
igent, hogy olyan intézmé-
nyi háttér lesz a munkában 
segítségemre, amely az ala-
pítvány adminisztrációját , 

Dr. Kürtösi Katalin: A város vonzerejét elsősorban a nyári fesztivál jelenti, 
ezért fontos a szabadtéri kiegyensúlyozott működése. 

(Fotó: Schmidt Andrea) 

p é n z ü g y i ü g y v i t e l é t és 
szervezési munkáit el tudja 
végezni, hiszen az egyete-
men dupla óraszámban ok-
tatok és munkám gyakran 
külföldre szólít. Úgy gon-
doltam, a megváltozott gaz-
dasági körülmények között 
roppant fontos a Szegedi 
Szabadtéri Játékok folyto-
nosságának biztosítása, és 
az anyagi háttér megterem-
tésében komoly szerepet 
j á t s z h a t az a l a p í t v á n y , 
amelynek munkáját az ügy 
elkötelezett híveként segí-
teni tudom. 

- Beváltotta az alapít-
vány a hozzá fűzött re-
ményeket? 
- A konstrukció nagyon 

jól működött, a szabadtéri 

i gazga tóság munka tá r sa i 
szívvel-lélekkel küzdöttek 
azért, hogy a szegedi vál-
lalkozások a legnagyobbak-
tól a legkisebbekig a helyi 
iparűzési adójuk öt százalé-
kával - az önkormányzati 
rendelettel összhangban - a 
szabadtérit támogassák. Az 
alapítvány igyekezett for-
málisan is elismerni ezt a 
támogatást, mert komolyan 
gondoltuk, hogy a kis ma-
gánvál la lkozások néhány 
ezer forintja éppolyan fon-
tos, mint a Mol Rt. vagy a 
Pick Rt. több millió forint-
ja. Mint közismert, idén ja-
nuártól az önkormányza t 
döntése a szabadtéri já té-
kok szerveze tében döntő 
vál tozás t e redményeze t t , 

aminek az én meglátásom 
szerint igen sajnálatos sze-
mélyi köve tkezményei is 
lettek. Olyan munkatársak-
tól is megváltak, akik rég-
óta országos elismertséggel 
v é g e z t é k a m u n k á j u k a t . 
Természetesen konf l ik tu-
sok mindenho l a k a d n a k , 
k ü l ö n ö s e n ezen az é rzé -
keny területen, de vélemé-
nyem szerint az elbocsátott 
munkatársak szakmai hoz-
záértése megkérdőjelezhe-
tetlen volt. Ma már a sza-
badtéri irodája sem műkö-
dik abban a formában, aho-
gyan két évvel korábban, 
ezért nem tudja ellátni az 
alapítvánnyal kapcsolatos 
szervezési teendőket sem. 
Egy egész munkanapomba 

ke rü l t , a m i k o r a t avasz i 
szüne tben megpróbá l t am 
megszervezni a kuratórium 
ülését. Ezt a szervezőmun-
kát az oktatás mellett sem-
miképp sem tudom vállalni. 
Ráadásul kiderült, nem biz-
tos , hogy az a l a p í t v á n y 
könyve lése napra készen 
rendben van. Mivel nincs 
biztosítva az az adminiszt-
ratív háttér, amely két éven 
át s eg í t s égemre vol t , le-
mondtam a tisztségről. 

- Mennyiben befolyá-
solhatja a szabadtéri 
működését az alapítvány 
tevékenysége? 
- Évente több mint húsz-

millió forint folyt be az ala-
pítvány számlájára, ami el-
e n g e d h e t e t l e n vol t az 
előadások megtartásához. 
Nagyon sikeres volt az az 
ösztöndíjrendszer is, amit 
fiatal művészek támogatá-
sá ra , k ü l f ö l d i e l ő a d á s o k 
megtekintésére az alapít-
vány k i d o l g o z o t t . Szép 
gesztus volt, hogy a közön-
ség szavazatai alapján Gyi-
mesi Kálmán megkapta a 
szabadtéri a ranygyűrű jé t . 
Ezek olyan kezdeményezé-
sek, amelyek több éven át 
érnének be, ezért a folya-
m a t o s s á g m e g s z a k a d á s a 
sajnálatos lenne. Egy ilyen 
régióban, ahol egyébként is 
sok a bizonytalanság, hátrá-
nyos lenne, ha a szabadtéri 
körül is bizonytalanság ke-
letkezne. A szabadtérinek 
óriási a közönségvonzása, 
az elmúlt évadban már az 
első kínai turistacsoportot is 
láttam a Hoffmann meséin. 
A város vonzerejét elsősor-
ban a nyári fesztivál jelenti, 
ezért fontos a Szegedi Sza-
badtéri Játékok kiegyensú-
lyozott működése. 

Hollóti Zsolt 

Pont(os) kilátás - Európára 

Nyerges Gusztáv: Brüsszelben is meg kell ismertetnünk Szegedet 
és Csongrád megyét! (Fotó: Karnok Csaba) 

Az információ: hata-
lom - különösen az Eu-
rópai Unióval kapcso-
latosan. Az uniós csat-
lakozás e lőrehaladtá-
va l egyre fontosabbá 
v á l i k , h o g y a leg in-
k á b b ér intett , a ma-
gyar állampolgár minél 
e g y s z e r ű b b e n gyüj t -
h e s s e be a z E U - v a l 
kapcsolatos ismerete-
ket. Ezeket az informá-
c iókat a l a k ó h e l y h e z 
viszik közel az Európa 
Pontok, melyek a Kül-
ügyminisztériumnak és 
a megyei önkormány-
zatoknak köszönhetik 
létezésüket-

Az alföldi régióban három 
Európa Pont szolgáltat in-
gyen információt az unióról, 
szervez a lakosság különböző 
rétegeinek fórumokat, verse-
nyeket, konferenciákat, to-
vábbképzéseket. Az egyik Eu-
rópa Pont Szegeden működik 
1998 júliusa óta. Itt, az isko-
lavárosban, a határhoz közeli 
régióközpontban az informá-
cióigény összetettebb, mint 
más településeken. A szegedi 
dél-alföldi információs pont 
rendezvényeinek centrumá-
ban elsősorban az oktatás, a 
mezőgazdaság, a környezet-
védelem, a határmenti kap-
csolatok problémaköre áll. A 
találkozók, a továbbképzé-

sek, a konferenciák részt-
vevői az uniós intézmény-
rendszer t , a csat lakozási 
tárgyalássorozat aktualitásait 
is megismerhetik. 

Az EU intézményrendsze-
rét, azt, amiről eddig mások 
meséltek, most személyes él-
mények alapján ismerheti 
meg a szegedi információs 
bázis vezetője , Nyerges 
Gusztáv. A szegedi szakem-
ber ugyanis tagja annak a 11 
fős küldöttségnek, mely ápri-
lis 8-11. között végigjárja, 
megismeri az uniós szerveze-
teket. E tény azt is jelzi, hogy 
a csatlakozás időpontjának 
közeledtével egyre nagyobb 
szerepet kapnak az Európa 

Pontok, egyre fontosabbá vá-
lik a személyes tapasztala-
tokkal megerősített informá-
ció. A magyar delegáció ellá-
togat például Bocholt Európa 
intézetébe, megismerkedik az 
Európai Állampolgár Akadé-
mia, az Európa Bizottság, az 
Európai Törvényszék, az Eu-
rópai Parlament, az Európa 
Tanács működésével, tájéko-
zódik a korábbi EU-jelöltek 
tapasztalatairól és az előttünk 
álló integrációs folyamatról, 
meggyőződhet az ott 40 éve 
létező határokon átlépő koo-
peráció és az eurorégiók 
előnyeiről. 

Brüsszelbe és Strasbourg-
ba a szegedi EU-centrum 
Oroszlán utcai irodájában föl-
halmozott, a Dél-Alföldet, 
Csongrád megyét és Szegedet 
bemutató kiadványokkal föl-
szerelkezve indul Nyerges 
Gusztáv, ugyanis új kapcsola-
tok kiépítésére is föl kívánja 
használni a delegációnak 
összeállított programot. A 
szakember föltett szándéka, 
hogy a régió bemutatkozásá-
nak megszervezésére, esetleg 
ottani képviseletére alkalmas 
és vállalkozó partnert keres. 
Nyerges Gusztáv - kérdé-
sünkre válaszolva - elmondta: 
szerinte még korai lenne 
Brüsszelben önálló lobbi-
irodát nyitnia Szegednek vagy 
a dél-alföldi térségnek. Ennél 
sokkal célravezetőbb, ha ott 
megismertetjük magunkat, 
majd a térség számára lénye-
ges ügyek támogatásához 
megnyetjük az ottani unióso-
kat, az EU intézményeit. 

napló 

MA 
DR. BÁLINT JÁNOS, a szo-

cialista párt jogtanácsosa 15 és 16 
óra között ingyenes jogi tanács-
adást tart Szegeden a Szilágyi u. 2. 
11/210. alatt. Telefon: 62/420-259. 

J O G S E G É L Y S Z O L G Á L A T I 
F O G A D Ó Ó R Á T tart az 
MSZOSZ Csongrád Megyei Kép-
v i s e l e t e ( S z e g e d , Kálvária sgt. 
14 . ) 14 órátó l 16 ó r á i g az 
MSZOSZ tagjai részére (a tagsá-
g o t h i t e l t é r d e m i d e n i g a z o l n i 
kell). Dr. Hajdú István ad felvilá-
gosítást munkaviszonyban lévők, 
pályakezdők, valamint nyugdíja-
sok részére. 

HOLNAP 
A N Y U G D Í J A S O K PÁRTJA 

és az M S Z D P szervezésében 17 
és 18 óra között dr. Sebő János in-
gyenes jogi tanácsadást tart a Sze-
ged, Hüvelyk utcai barakképület-
ben (volt óvoda). 

HINGL LÁSZLÓ, a 6 -os vá-
lasztókerület ( Ú j s z e g e d ) képvi-
se lő je fogadóórát tart 16 .30 é s 
17.30 óra között az odesszai fiók-
könyvtárban. 

DR. T Í M Á R N É H O R V Á T H 
M A G D O L N A , a 25-ös választó-
kerület (Tápé) k é p v i s e l ő j e fo -
gadóórát tart 14 és 16 óra között a 
tápéi ügyfélszolgálaton (Honfog-
lalás u.). 

DR. MÉCS LÁSZLÓ, a 12-es 
választókerület (Móraváros, Bé-
ketelep) képvise lő je fogadóórát 
tart 17 órától a Polgármesteri Hi-
vatal képviselői irodájában (Sóha-
jok hidja alatt). 

SZMJV Közgyű lésének szo -
cialista frakciója nyilvános szak-
mai fórumot szervez 17 órai kez-
dettel az MSZP Területi Irodáján 
(Szeged, Tisza L. krt. 2-4.) . Té-
mája: a járó és fekvőbeteg szakel-
látás privatizációjának következ-
ményei Szeged és térségében. 


